
 

 

 
 
 
 
Nr. 141/2020 
 

PROCES – VERBAL 
 
 Încheiat azi, 3 august 2020, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 15 membri, reprezentanții satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe, Miklós András – sat Coşeni și Vaszi Etelka - 
sat Chilieni, lipsind: Ambrus Zsombor, Cserey Zoltán-Mihály, Debreczeni László, 
Gheorghe Ion, Kolcza István, Kondor Ágota. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile Legii nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, prevederile HG nr. 394/2020 privind 
declararea stării de alertă și măsurile care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu 
Gheorghe, nr. 967/2020. Ședința se desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Sztakics Éva-Judit, Toth-Birtan Csaba 
viceprimarii Municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó, secretarul general al 
Municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Bună ziua. 
Începem cu prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent. 
 (lb.r): ”Avem un singur punct pe Ordinea de zi. Aș dori să întreb, dacă are cineva 
de adăugat la diverse?” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Eu aș dori la diverse, pentru că joi, 
când a fost ședința s-a întrerupt legătura, și nu am reușit, și aș dori să reactualizez acele 
probleme pe care am fi dorit să discutăm joi. Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Bine, 
mulțumesc frumos, am notat.” 
 Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „La diverse.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r): „Dl. Cochior 
Andrei la diverse. Am înțeles, și am notat. Începem cu votarea Ordinii de zi.” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): „DA, votez da.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „DA, sunt de acord.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.r/lb.m): ”DA.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m): „DA.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „DA, de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „DA.” 



 

 

Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „DA, sunt de acord.” 
Se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi.  

 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r/lb.m): 
„Înainte de a intra în dezbaterea Ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: – 
potrivit art. 228 din O.U.G. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la 
deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema 
supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de 
începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Cu tot respectul, 
sunt consilieri în această situație? Îl rog pe dl. primar să prezinte singurul punct de Ordinea 
de zi.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea încheierii 
unui Protocol între Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Ministerul Educaţiei Naționale (M.E.N.), prin Inspectoratul Şcolar al 
Judetului Covasna (I.S.J.C.), prin Clubul Sportiv Școlar Sfântu Gheorghe, Federaţia 
Română de Handbal (F.R.H.) și ACS SEPSI SIC Sfântu Gheorghe privind înființarea și 
asigurarea funcționării Centrului Național de Excelență Sfântu Gheorghe (C.N.E. 
SFÂNTU GHEORGHE). Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m/lb.r): „Vă mulțumesc. (lb.r.): 
Vă mulțumesc pentru prezența la această ședință. A fost o urgență convocarea acestei 
ședințe, având în vedere faptul că la ora 12 dorim să semnăm acest protocol de colaborare. 
Proiectul de hotărâre se referă la acest lucru, la aprobarea acestui protocol, între Municipiul 
Sfântu Gheorghe, prin Consiliul Local, Ministerul Educaţiei Naționale, prin Inspectoratul 
Şcolar al Judetului Covasna, și Clubul Sportiv Școlar, Federaţia Română de Handbal și 
Asociația Club Sportiv SEPSI SIC. Obiectul prezentului protocol constă în înființarea 
Centrului Național de Excelență Sfântu Gheorghe și asigurarea funcționării acestuia în 
condițiile prevederilor prezentului protocol și a legislației în materie. Bugetul acestui 
centru, estimat în acest moment, este de 3.171.500 de lei, din care Municipiul Sfântu 
Gheorghe, prin Asociația Club Sportiv SEPSI SIC va finanța 970.000 de lei, Clubul 
Sportiv Școlar, prin Ministerul Educaţiei 735.000 de lei, și Federaţia Română de Handbal, 
prin Ministerul Tineretului și Sportului 1.466.500 de lei. (lb.m/lb.r): „Vă mulțumesc.” 
 Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r/lb.m): 
”Mulțumesc frumos dl. primar. Comisiile nr. I, nr. V și nr. VI au aprobat această hotărâre. 
Începem votarea acestui punct.” 

Domnul consilier BÁLINT IOSIF (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE: (lb.r): „DA.” 
Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL: (lb.m/lb.r): ”DA.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m): „DA.” 
Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER: (lb.m): „DA.” 
Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „DA, de acord.” 
Doamna consilier SZÉKELY KINCSÖ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier TISCHLER FERENC: (lb.m/lb.r): „DA.” 



 

 

Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ: (lb.m/lb.r): „DA.” 
Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF: (lb.m/lb.r): „DA, sunt de acord.” 

 Se votează cu 14 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (Toth-Birtan Csaba), 
HOTĂRÂREA NR. 231/2020. 
 

DIVERSE: 
Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r):”S-au înscris 

la diverse doi colegi. Aș da cuvântul d-nei Pârvan Rodica. Nu sunteți prezent? Atunci dau 
cuvântul d-lui Cochior Andrei.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): ”Da, mulțumesc. Eu aș avea o 
singură problemă, ca să lămurim odată. Concret, doresc în scris ce probleme sunt la 
Colegiul Național ”Mihai Viteazul”, că nu s-a putut continua cu investițiile, și la Școala 
Generală ”Ady Endre”. În și ce program a făcut primăria ca să stabilim o dată greșelile 
care s-au făcut, sau problemele care sunt. Atât, mulțumesc.” 

Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r):”Mulțumesc 
dl. Cochior, aș dori să întreb dacă dl. primar, sau d-na viceprimar, sau dl. viceprimar au un 
răspuns pentru dumneavoastră.” 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Să-mi dea dl. Cochior o 
adresă de mail și îi transmit problemele semnalate, atât de către proiectant, cât și de ISU. 
Eu nu pot să decid cine are dreptate. V-am povestit data trecută despre problemele dintre 
proiectant și ISU. Transmit cu foarte multă plăcere cele două adrese, ultimele adrese.” 

Domnul consilier COCHIOR ANDREI (lb.r): ”Am înșeles. Bine.” 
Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r):”Aveți 

cuvântul d-na Pârvan.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Mă auiziți, da? Două probleme 

am, pe care vroiam joi să le ridic la ședința ordinară, dar nu știu ce s-a întâplat, că mi s-a 
oprit legătura. Tare prost se aude, dar în sfârșit, asta este. Stimate domnule primar! Din 
partea educatorilor, a învățătorilor, a profesorilor, am o mulțime de interpelări, prin care 
mă roagă să intervin la Consiliul Local, având în vedere că se apropie alegerile locale pe 
27 septembrie, școala începe pe 15 septembrie, și oamenii nu prea vor ca să se organizeze 
alegerile în incinta școlilor, gândindu-se că dacă începe școala face to face, sau așa 
jumătate online, jumătate la școală, nu cumva după aceea să izbucnească iarăși vreo 
epidemie, din asta, generalizată și copii să lucreze din nou online. Eu sunt purtătorul de 
cuvânt al oamenilor, care m-au rugat să intervin, și au venit și cu soluții. Au spus, că sigur 
că da, în cârciumi nu se poate rezolva așa ceva, că nu e cadru, dar se pot face niște corturi, 
pe cartiere, așa cumva. Am întrebat, dar ce soluții ne dați, pentru că școliile, și grădinițele 
erau centrele, și au spus, eventual niște corturi din acestea, ca să nu se intre în școli. Acum, 
sigur nu depinde de noi toate treaba asta, dar având în vedere că se preconizează autonomie 
locală, am înțeles, atunci poate că va veni momentul în care vom lua în calcul și această 
rugăminte a dascălilor de a nu se organiza în școală, pentru a preveni un pericol iminent. 
Asta ar fi prima problemă. A doua problemă ar fi fost legată de faptul că vroiam să, v-am 
spus, joi să iau cuvântul în ședință, miercuri a fost ziua imnului și știți foarte bine, că la 
statuia Mihai Viteazul a fost organizat o activitate de către Calea Neamului și localnici, 
sigur că da, în timpul întonării imnului, foarte urât s-a procedat la, s-a lucrat acolo în fața 
Consiliului Județean, a Prefecturii și pur și simplu, din bătaie de joc cei care manipulau 
mașinile alea, băteau în tablele alea și sigur că da, după aceea probabil că s-au dus și au 
declarat eroi, că au bruiat ei intonarea imnului. Nu-i frumos stimate d-le primar. Noi 
luptăm de ani de zile pentru respect reciproc. Ar trebui totuși atras atenția acelei echipe, 



 

 

care au fost acolo, că se poartă mai frumos altă dată. Sigur, că e o chestie de educație, de 
multe lucruri, dar ar trebuie atrasă totuși atenția, că nu așa se procedează când se intonează 
imnul de stat. Imnul de stat are un anumit statut și trebiue să respectăm, indiferent la ce 
popor ne raportăm și la ce imn. Vă mulțumesc frumos.” 

Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r):”Mulțumesc 
frumos. Dau cuvântul la dl. primar Antal Árpád, dacă vrea să dea un răspuns. Probabil dl. 
primar nu este prezent, atunci dau cuvânt d-nei viceprimar Sztakics Éva, dacă este prezent, 
să dea un răspuns.” 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Are dreptate d-na Pârvan, 
trebuie să fim mai atenți.” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Referitor la ce? Referitor la 
problema cu imnul, sau la problema cu școliile, cu alegerile?” 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „La problema cu imnul. La 
problema cu școliile, trebuie să vedem ce spune d-na secretar. Eu așa știu, că deja nu mai 
putem schimba secțiile de vot, pentru că sunt definitive locațiile unde se desfășoară 
votarea.” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Și tot în școli?” 
Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Trebuie să vorbim cu d-na 

secretar. Nu știu dacă d-na secretar este prezent, să ne răspunde.” 
Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r):”Da, este 

prezent. Dau cuvântul d-nei secretar.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Dumneavoatră sunteți cadru 

didactic, d-na Sztakics, și știți ce înseamnă.” 
Doamna secretar general KULCSÁR TÜNDE-ILDIKÓ (lb.r): ”Bună ziua, dacă 

îmi permiteți. Deocamdată, potrivit legii secțiile de votare sunt stabilite, nu s-a primit 
absolut nici o instrucțiune. Nu știu, într-un fel nu mi se pare mie acum foarte periculos, 
pentru că ziua votării este duminică, deci atunci ore nu se țin, dezinfectare se face. Numai 
în cazuri foarte speciale, așa știu eu deocamdată, se pot instala corturi. Dacă circulație se 
face oricum pe un culoar intrarea și pe un alt culoar ieșirea, s eface dezinfectare, atunci nu 
cred că este un foarte mare pericol de a se crea un focar epidemic în vreo școală. Oricum 
nu se intră până nu se face o dezinfecție. Există reglementări legale pe cale de sănătate 
publică. Dacă vor exista alte reglementări legale, bine înțeles, da, ne vom ocupa de acest 
lucru, dar deocamdată eu nu am astfel de informații. Scopul nostru este de a derula totul în 
conformitate cu legile de sănătate publică.” 

Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, și scopul dascălilor și al 
părinților este de aș-i apăra copii. Rugămintea ar fi d-na viceprimar, și d-na secretar, dacă 
s-ar putea da în presă această problemă, adică să se liniștească puțin părinții și dascălii, să... 
știu eu, există o minimă garanție că nu se va întâmpla nimic, pentru că vă spun, sunt foarte 
speriați, că nu vor să lucreze online copii, vor la școală, mai ales cei din ciclul primar și 
gimnazial. Dacă s-ar putea ieși în presă cu informații mai dezvoltate, în privința aceasta, ca 
să calmăm un pic spiritul acesta public, pentru că foarte mulți mi s-au adresat pe această 
temă. Vă mulțumesc frumos.” 

Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.r): „Cu siguranță d-na Pârvan.” 
Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Da, ar fi bine. Vă mulțumesc 

frumos.” 
Domnul președinte de ședință KELEMEN SZILÁRD-PÉTER (lb.r/lb.m):”Vă 

mulțumesc pentru prezența la ședința de astăzi. Vă doresc o zi faină.” 
 



 

 

 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței extraordinare a Consiliului Local din data de 16 septembrie 
2020. 
  
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                           SECRETAR GENERAL 
       Kelemen Szilárd-Péter             Kulcsár Tünde-Ildikó 
 

 
 

 


